
Komisia územného plánu a miestneho rozvoja Mestského zastupiteľstva Michalovce 

Z á p i s n i c a  č. 05/2020 

zo zasadnutia Komisie územného plánu a miestneho rozvoja Mestského zastupiteľstva v 
Michalovciach, zo dňa 16.07.2020  

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
 
 
Program rokovania: 

 

1. Informovanie o starostlivosti o verejné priestranstvá v meste Michalovce, nové technológie 

dopraného značenia komunikácií. 

 Predkladajú: TaZS mesta Michalovce 

2. Informácia o projekte rekonštrukcie plavárne v meste Michalovce. 

 Predkladá: Ing. Anna Mrázová, vedúca odboru výstavby, ŽP a MR 

3. Informatívna správa o plánovaní a realizácii opravy ciest a chodníkov, zavádzanie nových 

technologických postupov a materiálov. 

 Predkladá:  Ing. Anna Mrázová, vedúca odboru výstavby, ŽP a MR 

4. Ceny mesta Michalovce 

5. Diskusia k prerokovanej problematike 

6. Rôzne 

  

 

1:  

Otvorenie: 

Predseda PhDr., Ing. Mirko Gejguš, PhD., privítal prítomných členov  a otvoril zasadnutie komisie.   

 

 
2:  
Informovanie o starostlivosti o verejné priestranstvá v meste Michalovce, nové technológie 

dopraného značenia komunikácií. 

Oto Fenin, TaZS Michalovce prezentoval správu o stave a priebehu kosenia trávnatých 

porastov mesta v roku 2020. 

Jednou z hlavných činností TaZS je kosenie trávnatých porastov v meste Michalovce, ktorú 

zabezpečujeme na ploche 91 ha s  15  stálymi pracovníkmi kosenia. Pri  kosení  používajú 18 kosačiek. 

Harmonogram kosenia je nasledovný :  

Ulica Jána Hollého  a Jilemnického, Sídlisko Východ ohraničený ulicou Sobraneckou, 

Moskovskou, Užhorodskou po Vrbovčík a ulicu Farskú.   

Stráňany -  Ulica Nad Laborcom po Konečnú, končiac ulicou Hrehovčíkovou, vrátane medzi 

blokových priestorov. 

Sídlisko  Juh, ohraničené ulicou Okružnou a Štefánikovou, ulicou Špitálskou, Saleziánov a 

Komenského. 

Sídlisko Západ počnúc Humenskou, Švermovou, Masarykovou, Rázusovou, prof. Hlaváča, 

Obchodná, Park študentov a Sládkovičova, cintorín ČA, P.O.Hviezdoslavova. 

Sídlisko IBV Stráňany, Biela hora, Viňanská, Višňová a sídlisko SNP.  

Poradie kosenia ulíc sa mohol meniť podľa spoločenských potrieb  občanov a výkyvov počasia.  

 



Prvá kosba začala 20.4.2020 a ukončená bola 21.5.2020. Druhú kosbu trávnych porastov začali 

25.5.2020 a ukončená bola 23.6.2020. Tretia kosba nasledovala 24.6.2020 a do konca júna sme stihli 

pokosiť Ul .J.Hollého, Štefánikovu, Humenskú, na sídlisku Juh  ulice: Okružná, Špitálska, Saleziánov,  

Obchodná, A. Markuša, čo je približne 1/3 plochy celého mesta.  

Centrálnu pešiu zónu  kosili v 1. polroku 5-krát. Ukončenie 3. kosby predpokladajú  v 4 týždni júla. 

Pri kosení sa odviezlo do kompostárne cca 500 ton  trávnej hmoty. 

Do marca  sa realizoval rez drevín udržiavací, popri kosení sa priebežne orezávajú dreviny, 

ktoré sú poškodené po búrke, pričom  vznikol drevný odpad  vhodný na zhodnotenie  kompostovanie  

v objeme   234   ton. 

Z dôvodu karantény  Korona vírusu  boli detské ihriská mimo prevádzky, ich údržbou sú 

poverení dvaja zamestnanci. Detské ihriská  počas sezóny pravidelne dezinfikujú  a opravujú.  

V meste sa nachádza 75 detských ihrísk, z toho je  31 certifikovaných, pieskovísk nájdeme v 

meste 65 ks, z toho sa využíva 60. 

Od jari v meste vysadili  193 ks stromov  a na Hurbanovom nábreží   70 ks stromov .  

V reprezentačnej zóne sme vysadili  do 5000 ks letničiek -  kvetín, 60 ks ruží a 104 ks kvetináčov v 

centre mesta v blízkom okolí a pri pamätníkoch.   

V meste sa nachádza 574 ks lavičiek, ktoré prešli komplexnou údržbou- vybrúsenie starej 

farby, nanesený nový náter, prípadne výmena nových dosák. Podobne aj odpadové koše sa 

pravidelne vyprázdňujú a poškodené vymieňame za nové.  

Na úseku  ručného čistenia mesta je zamestnaných 12 pracovníkov, ktorí sa starajú o čistotu 

priestranstiev sídlisk, námestí a parkov. Patria tu aj fontány, ale z dôvodu karantény sú mimo 

prevádzky. 

Daždivé počasie v máji  spôsobilo  značné problémy pri kosení. Ťažké traktory na  

rozmoknutých plochách  devastovali  trávniky, mokrá tráva hatila naberanie do košov. Snažili  sa 

využiť  vhodné počasie   aj  v dňoch  pracovného   voľna. 

Kosačky  so zberným košom nechávajú plochy čisté, ale v aglomerácii mesta, kde je veľa 

prekážok, ostáva za nimi viac plôch na dokášanie strunovými kosačkami.  

Výpadovky  a  priekopy  pri  cestách kosia ramenovou  kosačkou. Tu  sa  tráva  nezberá, 

ostáva     na  ploche. V dobe, kedy je premávka na cestách  v špičke, je to náročné kosenie a výkon  

stroja nie je  najvyšší. Je to však riešenie , kde sa odbúra ručné kosenie. 

Mulčovačom kosia trávnaté plochy ako je park  za kostolom  (Kerta),  Vinianska  cesta –lesík, 

Sobranecká  a  Humenská  cesta, cintoríny a pod. S touto kosačkou sa dá pokosiť aj vyšší porast, 

nezberá  však  trávu.  

Dokášanie  za  veľkou  technikou vykonáva strunovými kosačkami. Obsluha týchto strojov je 

jednoduchá, ale hlučná.  Pracovníci sa presúvajú  v skupine, pričom  za sebou nechávajú  pokosenú  

trávu a odpad.  Jeden  pracovník za nimi  fúkarom čistí komunikácie  a ďalší pridržiava clonu –plachtu 

pri zaparkovaných autách, aby nedošlo ku škode na majetku občanov. 

Kosenie veľkou technikou je pomerne rýchle a ručné dokášanie za nimi nestačí, hlavne  ak 

prší. Preto sa zdá, že je kosenie nekoordinované. Musíme tiež prihliadať na pohodlie občanov mesta a 

v skorých ranných hodinách  kosíme na miestach, kde hluk neruší.                                                   

Okrem  verejných priestranstiev, kosia aj trávnaté plochy v školách, škôlkach a pri domoch 

seniorov. Nerovnosti  terénu  a zaburinené plochy -rumoviská, skrývajú prekážky, ktoré na technike 

spôsobujú poruchy. Najviac sa poškodzujú nože, držiaky nožov, pneumatiky, hlavice vyžínačov a 

klinové remene. Kvalite strojov zodpovedá aj ich cena a náhradné diely na kosačky , taktiež palivo , sú 

najvyššími položkami nákladov pri kosení. 



Pokosená tráva patrí k biologickému odpadu a tento sa odváža  traktorom, alebo 

veľkoobjemovým kontajnerom do kompostárne, kde sa spracúva na kompost. Denne sa   tu spracuje  

15 až 20 ton trávy. 

Úlohou pracovníkov TaZS je skrášliť a spríjemniť životné prostredie obyvateľov mesta a jeho 

návštevníkov.  

 

K predmetnému bodu rokovania bolo  otvorená  rozprava: 

 

V diskusii členovia komisie preberali vo všeobecnosti  jednotlivé plány, trasy z existujúceho 

Generalu dopravy, hodnotili  a prezentovali svoje skúsenosti z iných miest.  

 

• Ing. Martin Čornej – pýtal sa či sa polievajú stromy na Hurbanovom nábreží.  

Odpovedal:  

Oto Fenin – práce konzultujú s Ing. Pavlom Fecákom (Mesto Michalovce) a chodia polievať podľa 

rozpisu. Niektoré dreviny boli vysadené neskôr. 

 

•  JUDr. Tímea Sotáková poďakovala za prácu TaZS, za rýchlu reakciu pri výsadbe okresných drevín, je 

z ich prácou spokojná.  

 

• Mgr. Marián Sabovčík sa informoval o možnosti zrealizovania dopadovej plochy na detskom ihrisku 

vo Vrbovčíku.  

Odpovedal:  

Oto Fenin – v správe majú 70 detských ihrísk, dopĺňajú prvky postupne. Pri ihrisku nie je pokosené, 

nakoľko po rekonštrukcii chodníka ostal nerovný terén, ktorý by kosačky nezvládli.  

 

•  PhDr. Marta Horňáková sa informovala o možnosti vysadenia stromov na sídlisku Nad Laborcom.  

Odpovedal: 

Oto Fenin -  budú sa vysádzať stromy po dohode s Ing. Fecákom. 

 

•  Radovan Geci vyjadril nespokojnosť, že na Močaianskej ulici nie sú pokosené plochy zelene, je tam 

vysoká tráva, sú tam nové obrubníky a chodník ktorý zarastá trávou. Informoval sa o možnosti 

čistenia a kosby. Prekážajú mu telefónne stožiare na Močarianekej ulici.  

Odpovedal: 

Oto Fenin -  Na Močarianskej ulici je horšia situácia ako vo Verbovčíku, nakoľko nie sú tam 

vysporiadané pozemky, sú v správe Slovenského pozemkového fondu, pokosili terén aj napriek 

nepriaznivému terénu, ale o kosbu sa má starať vlastník, ktorým mesto nie je. 

 

•  Radovan Geci prekážajú mu stožiare v chodníku na Hviezdoslavovej ulici, žiada to skontrolovať 

a napraviť daný stav. Informoval sa či pracovníci TaZS pracujú aj cez víkend. 

Odpovedal:  

Oto Fenin -  Cez víkend pracovníci nepracujú, majú pracovníkov na telefóne ak je potrebné riešiť 

havarijný stav.  

 

•  Mgr. Ján Várady – žiadal o kosbu na cintoríne v o Vrbovci. 

Odpovedal:  
Oto Fenin -  Daný cintorín má správkyňu, ktorá objednáva v TaZS dané služby.  



 

•  Radovan Geci sa dopytoval či TaZS neuvažujú zriadiť „ cumlíkový stromček“. 

Odpovedal:  
Oto Fenin -  zatiaľ o tom neuvažovali. 

 

•  Radovan Geci sa informoval o možnosti vysadenia nízkych živých plotov a o možnosti zakúpenia 

mechanizmu na kosbu živého plotu a osadzovali ch do zákrut na križovatkách, zelených ostrovčekov. 

Odpovedal: 

Oto Fenin – Techniku na takú kosbu nemajú, budú rokovať s mestom. Ochranné stĺpy majú svoje 

opodstatnenie, zachraňujú ľudské životy, je veľké množstvo dopravných nehôd. 

 

Mikuláš Fürtser TaZS prezentoval správu ohľadom vodorovného a zvislého dopravného 

značenia v meste Michalovce. 

V najbližšej dobe sa budú meniť žlté čiare, v roku 2007 bola posledná rekonštrukcia. Teraz bude 

prebieha nové zvislé a vodorovné dopravné značenie v spolupráci s Mestskou políciou a Ing. Berillom. 

Vodorovné značenie sa prevádzkuje Laserom 3400, farba sa nanáša pod vysokým tlakom. Plastová 

technológia je drahá (5 až 10 násobne).Farba sa draží cez EKS, aktuálne sa znížila cena farbiva. Pre 2 

rokmi sa vykonalo premaľovanie väčšej časti mesta, maľujú podľa potrieb.  

 

K predmetnému bodu rokovania bolo  otvorená  rozprava: 

 

•  Radovan Geci oponuje, je za plastovú technológiu, záruka na plastovú farbu je 5 rokov. Je 

nespokojný s prácou pracovníkov TaZS, striekajú farbu do prachu , sú pod vplyvom omamných látok. 

Odpovedal: 

Mikuláš Fürtser – farba sa strieka pod vysokým tlakom, ktorý pred nanesením farbiva odfúkne všetok 

prach z komunikácie.  

 

3.  

Informácia o projekte rekonštrukcie plavárne v meste Michalovce. 

 Predseda PhDr., Ing. Mirko Gejguš, PhD., presunul predmetný bod na ďalšie rokovanie 

komisie vzhľadom na neprítomnosť Ing. Anny Mrázovej. 

 

4:  

Informatívna správa o plánovaní a realizácii opravy ciest a chodníkov, zavádzanie nových 

technologických postupov a materiálov. 

Mikuláš Fürtser – mesto Michalovce rozhoduje o pláne na realizáciu oprav a rekonštrukciu ciest 

a chodníkov. TaZS realizujú drobné opravy ciest a chodníkov, rekonštrukčné práce realizuje zhotoviteľ 

vybraný zo súťaže.  

 

K predmetnému bodu rokovania bolo  otvorená  rozprava: 

 

•  Radovan Geci sa informoval či sa neuvažuje o dobrzďovacej ploche pred križovatkami z cementu. 

 

•  PhDr., Ing. Mirko Gejguš, PhD., vyjadril názor, že v dnešnej dobe je veľmi finančne náročné robiť 

rekonštrukciu a budovať novú infraštruktúru.  

 



Členovia komisie  všeobecne debatovali na tému rekonštrukcie ciest a chodníkov. 

 

5:  

Ceny mesta Michalovce 

 Komisia územného plánu a miestneho rozvoja predložený materiál Mesta Michalovce 

prerokovala a na základe prerokovania prijala nasledujúce uznesenie: 

 

Komisia sa jednomyseľne stotožnila s navrhnutými osobami a kolektívmi  na udelenie titulu Cena 

Mesta Michalovce 2020. 

 

6: 

Rôzne 

Radovan Geci navrhol prijať uznesenie: 

Komisia územného plánu a miestneho rozvoja odporúča vedeniu mesta oživiť projekt využitia 

nábrežia Laborca na súčasné projekty s možnosťou čerpania financií z projektov EÚ. 

 

 Zároveň Radovan Geci odporúča zaoberať sa ukončením ulice Športovej (schody cez 

Sládkovičovu). 

 

7: Záver  

Predseda poďakoval za účasť. 

 

 

 

 

 Ing. Peter Kolbenhayer  PhDr., Ing. Mirko Gejguš, PhD. 

 zapisovateľ komisie              predseda komisie 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica sa doručí:    

1. členom komisie 

2. Viliam Zahorčák – primátor mesta 

3. Ing. Zdenko Vasiľ – prednosta MsÚ 

4.   zapisovateľke orgánov – MsR, MsZ 

5.   Mikuláš Fürtser, Oto Fenin – TaZS Michalovce 

 


